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PRÍHOVOR REKTORA 

na slávnostnom otvorení akademického roka 2018/19 na UJS 

dňa 14. 9. 2018 

 Vážení hostia,  

srdečne Vás vítam na slávnostnom otvorení akademického roka 2018/19 na 

Univerzite J. Selyeho, ktoré organizujeme na našej univerzite v poradí už 15-krát. 

Ďakujem, že ste aj tentokrát prijali naše pozvanie, aby ste spoločne s nami oslávili tento 

vzácny deň, Vaša prítomnosť na tomto podujatí umocňuje slávnostnú atmosféru 

dnešného dňa. Príhovor rektora, ktorý odznie na slávnostnom otvorení nového 

akademického roka, je aj akousi výročnou správou o dianiach a podujatiach 

prechádzajúceho akademického roka, dovoľte mi prosím, aby som Vás oboznámil 

s týmito udalosťami. 

Akademický rok, ktorý sme zanechali za sebou, sme slávnostne otvorili presne 

pred rokom, 14. septembra. Rok sme odštartovali medzinárodnou vedeckou 

konferenciou s podnázvom „Hodnota, kvalita a konkurencieschopnosť – výzvy 21. 

storočia“. V septembri sme mohli na našej akademickej pôde privítať štátneho 

tajomníka zodpovedného za národnú politiku Maďarska, Árpáda Jánosa Potápiho 

a neskôr predsedu Federal Union of European Nationalities (FUEN) Lóránta Vinceho. 

Začiatkom októbra sa konal na našej univerzite dvojdňový národný seminár  v znamení 

vzdelávania orientovaného na študenta, organizovaný Slovenskou akademickou 

asociáciou pre medzinárodnú spoluprácu (SAAIC). V duchu 500. jubilejného výročia 

reformácie sa na našej univerzite konalo niekoľko podujatí, z ktorých bol 

najvýznamnejším pódiový rozhovor s názvom „Ako ďalej kresťanská Európa?“. 

Účastníkmi rozhovoru boli štátny tajomník Maďarska, zodpovedný za cirkevné 

záležitosti, Miklós Soltész a rektor Katolíckej univerzity v Ružomberku, Jozef Jarab. 

Rozhovor viedol vysokoškolský profesor Juraj Bándy. Aj Týždeň vedy a techniky 

v novembri ponúkol široké spektrum programov pre záujemcov o vedu a výskum. 

Začiatkom decembra sme v rámci Európskeho informačného dňa privítali v našej alma 

mater poslanca Európskeho parlamentu Józsefa Nagya. V období adventu sme pre 

zamestnancov univerzity zorganizovali vianočný večierok a v januári sme sa spoločne 

zabávali na tradičnom plese UJS. Pri príležitosti 111. narodenia Hansa Selyeho, 

významného výskumníka stresu, po ktorom bola pomenovaná aj naša univerzita, sme 

v januári usporiadali na jeho počesť pamätný deň. Na podujatí prednášali odborníci, 

ktorí sa venujú bádaniu jeho životného diela, profesor medicíny Sándor Szabó zo 

Spojených štátov amerických, ktorý bol jedným z jeho doktorandov a historik medicíny, 

László Kiss. Vo februári sme v rámci Dňa otvorených dverí privítali viac ako 600 



 2 

návštevníkov. Za pomoci Študentskej samosprávy sa v apríli tohto roku konali XIV. 

Komárňanské univerzitné dni, ktoré záujemcov vítali sériou podujatí počnúc 

prednáškami cez voľnočasové až po športové a pohybové aktivity. Z týchto aktivít by 

som vyzdvihol  darovanie krvi, realizovanú v priestoroch našej univerzity, do ktorej sa 

zapojilo mnoho študentov. Počas Komárňanských univerzitných dní prezentovali svoje 

vedecké práce aj účastníci univerzitného kola Študentskej vedeckej a odbornej činnosti, 

do ktorého sa prihlásilo 48 študentov. Vedecké práce hodnotila komisia v 6 sekciách. 

Z dôvodu nepriaznivého počasia sa tohoročný Beh pre budúcnosť, ktorý spája školákov 

od materskej školy až po univerzitu, uskutočnil v neskoršom termíne, 3. mája. Už sa 

stalo na Univerzite J. Selyeho tradíciou pravidelné vyhodnocovanie medzinárodných 

mobilitných aktivít, a preto sme v máji na tento účel usporiadali hodnotiace podujatie 

končiaceho sa projektu Erasmus+, kde učitelia a študenti prezentovali svoje skúsenosti 

a poznatky zo zahraničných pobytov. V máji, vo veľkej  sále Dôstojníckeho pavilónu 

sme slávnostne pomenovali spevácky zbor našej univerzity menom Cantus Iuventus 

(Mladý zbor). Dňa 9. júna pri príležitosti 200. výročia narodenia Ignáca Semmelweisa, 

záchrancu matiek organizoval Spolok maďarských zdravotníkov na Slovensku 

medzinárodnú konferenciu, ktorej spoluorganizátorom bola aj naša univerzita. Zásluhou 

Veľvyslanectva Maďarska v Bratislave bola na tomto podujatí otvorená putovná výstava 

Semmelweis, ktorá bola sprístupnená verejnosti až do polovice júla. V mesiaci jún sa 

v rámci siete CEEPUS konal workshop „7th International Workshop on Surface 

Engineering in Komárno“ a medzinárodné sympózium s názvom „Teaching and 

Learning Bioanalysis“. Mesiace máj a jún už tradične patria štátnym skúškam. 

V predchádzajúcom akademickom roku úspešne absolvovalo štúdium 421 našich 

študentov, ktorí mohli svoje diplomy prevziať počas slávnostných promócií v júni 

a začiatkom júla. Dňa 4. júla sme usporiadali pre zamestnancov našej univerzity 

z príležitosti ukončenia akademického roka záhradnú párty za účasti vyše130 našich 

spolupracovníkov. Po letných prípravách na nový akademický rok sa 

v predchádzajúcich dňoch konala jubilejná, X. Medzinárodná vedecká konferencia UJS, 

ktorej sa zúčastnilo viac ako 120 účastníkov zo Slovenska a zo zahraničia. 

Je to iba niekoľko z podujatí, ktoré organizovala naša univerzita, ale 

predchádzajúci akademický rok našich troch fakúlt bol bohatý na rôzne udalosti. O 

týchto podujatiach môžete nájsť informácie v našej ročenke a preto by som teraz rád 

odhliadol od ich podrobnejšej prezentácie.    

 Okrem vedeckých podujatí sa naši študenti aktívne venujú aj športovej činnosti 

a voľnočasovým aktivitám. Volejbalové mužstvo našej univerzity sa v predchádzajúcej 

sezóne ocitlo na striebornej priečke celoslovenskej 1. volejbalovej ligy mužov, 
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a prevažne s vlastnými odchovancami si vybojovalo právo účasti v extralige pre 

nasledujúcu sezónu. Naši študenti boli úspešnými aktérmi Regaty Dunaj, Regaty 

dračích lodí, plážového volejbalu, basketbalu, futsalu, aktívne sa zapájali do kurzov 

(plavecký, turistický, lyžiarsky výcvik, cyklistika) organizovaných Katedrou telesnej 

výchovy a športu. Študenti sa zúčastnili aj pouličného behu Komárom-Komárno, a to 

nielen ako bežci, ale aj v úlohe organizátorov.  

Vážené dámy a páni, milí naši hostia! Na otvorení vlaňajšieho akademického 

roka som Vás s radosťou informoval o úspešnom ukončení procesu komplexnej 

akreditácie našej alma mater. V predchádzajúcom roku sme už síce nemuseli čeliť 

podobnej skúške, ale „súťaženie“ o budúcich študentov nie je neznáme ani pre nás. 

V záujme toho, aby sme čo najviac uspokojili nároky uchádzačov o štúdium, priebežne 

aktualizujeme a rozširujeme ponuku našich študijných programov. Od tohto 

akademického roka majú možnosť uchádzači (okrem vlastných študijných programov 

UJS) sa prihlásiť aj na spoločné programy. Momentálne ponúkame dva takéto spoločné 

programy: bakalársky študijný program Rozvoj vidieka v spoločnej realizácii 

s univerzitou Szent István Egyetem so sídlom v Gödöllő a bakalársky program Obchod 

a marketing s univerzitou Corvinus Egyetem v Budapešti. V predchádzajúcom 

akademickom roku bol úspešne akreditovaný študijný program Pedagogika a 

vychovávateľstvo na 1. stupni štúdia, ale v ponuke Pedagogickej fakulty sa nachádza aj 

Rozširujúce štúdium učiteľstva slovenského jazyka a literatúry a Doplňujúce 

pedagogické štúdium (v nadväznosti na študijné programy UJS) pre absolventov 

vysokých škôl neučiteľských študijných odborov na získanie pedagogickej spôsobilosti, 

na ktoré je možné podať prihlášky do 30. septembra. 

Dámy a páni, vážené slávnostné zhromaždenie! Dovoľte mi, prosím, predložiť 

Vám aj tento rok stručný prehľad o vývoji počtu študentov našej univerzity.  

Na začiatku akademického roka 2018/19 sa na štúdium na UJS zapísalo 1772 

študentov podľa jednotlivých stupňov nasledovne:   

 1. stupeň štúdia 1333 študentov 

 2. stupeň štúdia 396 študentov  

 3. stupeň štúdia 43 študentov.  

Počet študentov na jednotlivých fakultách je nasledovný: 

 Pedagogická fakulta 921 študentov 

 Ekonomická fakulta 771 študentov  

 Reformovaná teologická fakulta 80 študentov.  
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Po informáciách o počte študentov by som Vás rád oboznámil s aktivitami 

smerujúcimi k zlepšeniu technických a infaštrukturálnych pomerov našej univerzity.   

Vďaka projektu s názvom „Rozvoj sieťovej infraštruktúry UJS”, implementovanie 

ktorého podporilo MŠVVaŠ SR, sa obnovila a modernizovala chrbticová sieťová 

infraštruktúra a WiFi sieť v budovách UJS. Za podpory nadácie Pallas Athéné Domus 

Concordiae (PADOC) bol realizovaný rozvoj športového centra univerzity, chemických a 

biologických laboratórií. Naša univerzita urobila v roku 2017 v oblasti rozvoja 

študentských domovov zásadný pokrok, keď na základe rozhodnutia Parlamentu 

Maďarska, za pomoci jednorazového účelového finančného príspevku Vlády Maďarska 

odkúpila do svojho vlastníctva nehnuteľnosť Čajka2, ktorá je prístavbou Študentského 

domova Čajka1. Šesťposchodová budova s celkovou kapacitou 354 ubytovaných má 

66 buniek, rovnaký počet sociálnych miestností a 126 izieb. Na každom podlaží bola 

vybudovaná študovňa, na prízemí zariadené izolačné bunky, veľká spoločenská a 

prednášková miestnosť, serverovňa, telefónna ústredňa a skladové priestory. 

Študentský domov očakáva svojich obyvateľov od tohto akademického roka. Počas 

predchádzajúcich mesiacov sa realizovala zámena nehnuteľností medzi našou 

univerzitou a mestom Komárno. V zmysle zámennej zmluvy z januára 2018 sa do 

vlastníctva univerzity dostala budova Konferenčného centra, kde sa nachádzame teraz, 

ďalej protiľahlé budovy Športové centrum a Centrum informačných služieb UJS, kým 

majetok mesta Komárno rozrástol o historickú budovu Lehár. 

Milí študenti 1. ročníka, teraz by som sa prihovoril k Vám, ktorí ste pre nás 

najdôležitejší, pretože bez Vás by univerzita nemohla byť univerzitou. Veľmi nás teší, že 

ste sa pri výbere vysokej školy rozhodli práve pre nás a že Vás môžem privítať na 

dnešnom slávnostnom podujatí. Verte mi, ste na správnom mieste a pre nás, učiteľov je 

potešujúce, že ste si spomedzi všetkých vysokoškolských inštitúcií vybrali práve tú 

našu! Vo svojom štúdiu budete pokračovať v rodnom meste Jókaiho a Lehára na 

univerzite pomenovanej po významnom vedcovi Hansovi Selye, zakladateľovi teórie 

stresu, ktorá sa dynamicky rozvíja a vzhľadom na jej poslanie ponúka širšie možnosti 

na osobné spoznávanie študentov a na vytváranie priaznivej študijnej atmosféry. Vy, 

ktorí ste dnes prišli priamo z tábora pre prvoročiakov, už určite máte za sebou prvú 

skúsenosť , aký môže byť život na našej univerzite. Tábor, ktorý organizuje Študentská 

samospráva, Vám, samozrejme, poskytne nahliadnutie do tej príjemnejšej, zábavnejšej 

stránky života vysokoškoláka. Verte mi, podobné možnosti na zábavu budete mať 

neúrekom aj v budúcnosti! Život vysokoškoláka nie je iba zábava, ale patria k nemu aj 

povinnosti, dni a noci strávené učením, prípravou na skúšky a vypracovaním 

študentských prác na daný termín. Musíte však vedieť, že všetky tieto, pre Vás 
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nepríjemné požiadavky, kladieme my, učitelia, iba preto, aby ste po ukončení 

skúškového obdobia dokázali dostatočne oceniť aj pokojnejšie obdobie výučby. No čo 

už, my, učitelia, sme už raz takí! Učiteľ vysvetľuje, argumentuje, znázorňuje, rozvíja  

Vašu zvedavosť a kreativitu, ale príde na rad aj  menej príjemná časť tohto procesu a to   

– skúšanie a hodnotenie Vašich vedomostí. Teraz si spomenieme Rudyarda Kiplinga, 

laureáta literárnej Nobelovej ceny. Počuli ste už, milí študenti, o Kiplingových šiestich 

služobníkoch? Sú to Prečo, Kedy, Čo, Ako, Kde a Kto. Kipling tvrdí, že títo poctiví 

služobníci ho naučili všetkému, čo pozná. Určite ste už pocítili aj Vy na vlastnej koži, že 

ich dosť často privolávame na pomoc aj my, učitelia. Milí študenti! Veľmi Vás prosím, 

aby ste počas štúdia využívali aj Vy služby Kiplingových pomocníkov, pýtajte sa často 

a veľa, pretože len týmto spôsobom sa dostanete bližšie k poznaniu. Keď budete 

potrebovať radu, obráťte sa, prosím, na svojich učiteľov alebo starších, skúsenejších 

rovesníkov. My sme tu pre Vás, a preto aj v mene kolegov-pedagógov sľubujem, že 

k Vášmu štúdiu poskytneme všetku potrebnú pomoc. Prosím, aby ste mali na zreteli aj 

efektívny časový režim, pretože pri jeho správnom usporiadaní budete mať viac 

možností aj na to, aby ste sa zapojili do kultúrneho a spoločenského života mesta 

Komárno a Komárom, a aby ste ako ozajstní členovia našej akademickej obce mohli 

využiť všetky možnosti nášho historického mesta. Prajem Vám zo srdca, aby ste sa 

v Komárne a na Univerzite J. Selyeho  cítili ako doma. Na záver, prosím, prijmite 

k Vášmu štúdiu dobrú radu v podobe myšlienky nášho spisovateľa, Sándora Máraiho: 

„Veľkosť ľudského myslenia je aj tvoja. Ži ňou, a to každý deň, ako len človek dýcha!„ 

Milí hostia, dámy a páni! 

 Aj na prahu akademického roka 2018/19 Vám v mene akademickej obce 

a zamestnancov univerzity ďakujem za pomoc a dôveru prejavenú našej univerzite. Na 

záver si Vám dovoľujem popriať pevné zdravie a úspešné nové akademické obdobie! 

 V zmysle týchto myšlienok otváram akademický rok 2018/2019 na Univerzite J. 

Selyeho.  

 


